
Indkaldelse til skolebestyrelsesmøde - Christianshavns skole  

Mødeleder: LFN  

Referent: AB 

Dato: 20.03.24  

Varighed: 17.10 - 19.40  

  

Indkaldt:   

Line Friberg Nielsen LN, Sander Nielsen SN, Marie Louise 

Stochholm MS, Mia Nyberg Godiksen MG, Laura Friberg Nielsen 

LFN, Michala Holm Faber MF, Lars Laugaard Andersen LA, Sofus 

Friberg Nielsen SN, Anton Emil Lund Bøgvad AE, Maité Francisca 

Cardenas Carrasco MC, Clara Abrahamsen CLA, Nick Bruhn-

Petersen NB, Magnus Wiik MAW, Gitte Tonn GT, Anders Boesen, 

AB  

  

Fraværende:   

Afbud fra:  GT, CLA, MG, SN, MF 

Uden afbud:   

 

 

Dagsordenspunkt:   Uddybning:   Ansv  

1. Godkendelse af dagsorden 

og ref fra sidste møde  

  

 Velkommen til nye elevrødder 

Anton fra 7C. var med idag – men Maité 6C og Sofus 

8A er også valgt men kunne ikke deltage idag. 

LFN  

 

2. Meddelelser  

    2.1 Formand/kvinde  

    2.2 Skoleledelse  

    2.3 KKFO  

    2.4 Elevråd  

    2.5 Personale  

2.1    

22.4 holder SB kontaktforælder møde - håber at der 

kommer så mange forældre 

18.6: 9 – 11 er der SUS hvor LFN og LA kan deltage 

 

Der kan være brug for et fokus på trafik pt. Pga 

vejarbejde. 

AB har været i kontakt med teknik og miljø omkring 

reguleringen og har fået et svar at de desværre ikke kan 

gøre så meget. 

Der kunne være brug for en genopfriskning af aftaler 

omkring at komme ud af porten og ikke hindre adgang. 

MAW fortæller han er blevet kontaktet af trafik i 

børnehøjde omkring hvad vores erfaring er fra projektet 

som vi var en del af sidste år. 

 

2.2   

Retningslinjer for badning i idræt fremlægges. Der er 

lavet retningslinjer for badning, som bliver præsenteret 

på forældremøder i de store klasser. Disse vil blive lagt 

ud til forældrene på aula. Vi vil gerne holde fast i at 

badning er en del af undervisningen i folkeskolen, som 

ligger i forlængelse af beskrivelsen i fælles mål for faget 

idræt. 

 

LFN  

  

 

 

AB   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Fælles personale aften for hele organisationen blev 

afholdt den 6.3, hvor vi arbejdede videre med årets tema, 

som er relationskompetencer. Endvidere havde vi et 

oplæg om elevfravær og en analyse i klasseteams, med 

klassen fraværstyper og hvad der kan laves af indsatser. 

 

Visionsdag afholdt den 15.3. For første gang i de sidste 

15 år var der forældre i samtlige klasser. Det var en 

rigtig fin dag. SB blev præsenteret for nogle af 

resultaterne af lærernes arbejde på dagen. 

Der er lagt billeder ud på AULA til forældrene, med en 

tak til de over 100 forældre der var på skolen. 

 

Ansættelser: 

Vi har ansat Mathilde Holm Larsen som barselsvikar for 

Mathilde Borum der går på barsel efter påske. 

Vi har ansat Frederik Waldhausen, som pt er ansat som 

pæd. Medhjælper på 0. årgang som barselsvikar for Iben 

Rasmussen, der går på barsel fredag før påske. 

Som afløser for Frederik er ansat Metha Heap frem til 

sommerferien.  

3.årgang understøttende undervisning flyttes til 

kommende 0. årgang fra 1. maj til at støtte den gode 

overgang fra børnehave til skole. 

  

Temaer til kommende SUS vedtaget i BR: 

• Elever der ikke får mindst 02 i dansk og matematik, 

trivsel (herunder mobning og anti-diskrimination) samt 

elevfravær, som blev vedtaget på faglighedsdrøftelsen d. 

7. februar. 

 

2.3  

Da skolen er skofri har KKFO indledt en indsats med at 

man også skal tage skoene af i KKFO’en. Der kommer 

info ud omkring dette. 

 

Brug af Aula – der har været en udfordring omkring at 

børn ikke bliver meldt syg til KKFO. Der kommer fokus 

på dette da KKFO’en bruger mange ressource på at 

opsøge børn der ikke er meldt ind i komme gå modulet  

  

2.4  

Planlægning af fællesdagen for 5.-9.kl - det er den årlige 

fodboldturnering, der bliver udvidet med andre 

aktiviteter på dagen. Elevrådet arbejder med en mere 

varieret dag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MAW  

  

 

 

 

 

 

 

CLA/NB  



Frikvarterer på Filialen – der arbejdes videre i elevrådet 

- og tages med i skoleudviklingssamtalen (d.18.6. 9-11). 

SB vil gerne have input på næste møde omkring hvad 

eleverne har set omkring frikvartererne. 

Eleverne på 7 og 8 årgang oplever stolene ikke er gode 

at sidde på, det er taget med af AB i forhold til økonomi 

til indkøb af møbler i 2024 

  

2.5  

NB hilser fra Clara – hun er med på næste SB møde. 

  

3. Regnskabsaflæggelse 2023  

Besparelsesforslag budget 2025  

Se bilag 3-1 og 3-2  

 

Anders og Magnus fremlagde regnskab for skoleåret 

2023. 

 

Skole kommer ud af året med et overskud på kr. 

413.290,- svarende til 0,72%. Vi kom ind i året med et 

overskud på 1.2 mill., hvilket betyder der er spist ca. 

800.000 af en opsparet formue – dette er gået til 

lønninger i budgetåret 2023. 

Den største afvigelse ligger på lønudgifter med i alt -

1.466.044 kr. I afvigelsen er indeholdt en negativ 

særbevilling/BUU-besparelse på 

223.273 kr., som blev udmøntet i maj 2023, samt 

udestående lønrefusioner/-modregninger på ca. 375.000 

kr., som er overført til 2024. 

På den fleksible drift har skolen et samlet mindreforbrug 

på ca. 625.000 kr. Elevtalsafregningen pr. 5. september 

ligger 335.572 kr. under  
forventet niveau fra årets start. 

 

KKFO kommer ud af året med et overskud på kr. 

452,479,- svarende til 1,94%. Vi kom ind i året med et 

overskud på ca. 850.000, hvor vi havde afleveret ca. 

300.000 til overførselsfonden, da vi var over 4% i 

overskud. I år har vi reduceret overskudet til ca. 

400.000, hvilket betyder vi ikke overfører midler til 

overførselsfonden. 

I 2023 har KKFO’en foretaget en række opgraderinger 

af bl.a. legeplads, udekøkken og AV-udstyr, og der ligger 

således en afvigelse på  

vedligehold på –782.545 kr. Lønudgifterne for året 

afviger med +290.320 kr. Pladsafregningen ligger 

296.462 kr. under forventet niveau fra  
årets start. 
   

 AB 



I forhold til budget 2025 er der forslag om at fjerne 

buskørsel til Svømmeundervisning når vi har mindre en 

2,5 km til svømmehal.  

SB forholder sig til dette ... 

Se bilag 3-3, 3–4 og 3-5  

  

I forhold til besparelsesforslag er lærernes 

tilbagemelding, at det er et meget blandet billede, da 

lejrskoler er vigtige og har et pædagogisk godt formål. 

Hvis man skulle fjerne en lejrskole skulle det være 2. 

årgang, men her er besparelsen meget lille. 

Vil helst holde fast i 5. klassestur i forhold til god 

opsamling af data til NKD. 

 

LA ser at vi har indledt en fin proces omkring at 

lejrskoler er vigtige og har stor værdi, men er klar over 

det måske ikke er muligt at holde fast i alle 3 lejrskoler. 

 

Det er vigtigt at der arbejdes med hvad man sætter i 

stedet for lejrskoler på Christianshavns Skole – det 

kunne være at advokere for skolekolonier. 

 

SB sætter punkt på næstemøde, hvor det skal besluttes 

om der skal fjernes en eller flere lejrskoler. 

 

Forældrerådet i KKFO lægger op til at vi sparer en times 

åbningstid om fredagen, dette tiltræder SB, da det er 

enige i at det skal være synligt at der spares på 

åbningstiden. Reduktion i åbningstiden effektueres pr. 

1.8.24. 

 

  
 

4. Mobilpolitik  

  

Fra fasemødet i fase 2 er kommet følgende input, som er et udtryk for 

meningstilkendegivelser fra lærerne i fase 2: 

Lærerne kan ønske sig en mobilfri skole, hvor eleverne afleverer 

mobilen om morgenen og får den udleveret efter endt undervisning.  

At beslutningen tages i SB.  

Der skal være klare sanktioner ved brud – mobilen inddrages og skal 

hentes på kontoret i stedet om eftermiddagen.  

Brug statistikker for at vise hvorfor det er vigtigt med mobilfri skole. 

En tidslinje for processen:  

- - Beslutning tages og udmeldes med ikrafttrædelse pr. Så hurtigt som 

muligt -  

- - Træder i kraft en måned senere.  

- - Udmelding til elever og forældre. 

 LFN 



- - Den måned bruges på elevinddragelse omkring frikvartersaktiviteter. 

 

Forslag til aktiviteter fra lærerside til bedre pauser og større ønske om at 

holde frikvarter sammen på skolen: 

- Stikboldturnering 

- Skak 

- Brætspil 

- Bordfodbold 

- Indrette hyggekrog ved lockers 

- Bordtennis 

- Auditoriet 

- Hal C 

 

Planen er, at SB sætter punktet på næste møde til beslutning. Forslag til 

plan er, at det der tages en beslutning, der kan meldes ud til elever og 

forældre. Elevråd og elever sættes i arbejde frem mod sommerferien 

omkring, hvordan det skal implementeres.   

  
 

5. Forældresamarbejde  

Se bilag fra undersøgelsen)  

  

Se disse link fra visionsdagen  
Lærere forlod Langelinieskolen på grund 
af krævende forældre. Sammen har de 
fundet en løsning, vi alle kan lære af 
(zetland.dk)  
   
https://www.folkeskolen.dk/aula-
psykisk-arbejdsmiljo-skole-hjem-
samarbejde/guide-8-gode-rad-til-at-
undga-foraeldreklager/4755867  
  
https://www.folkeskolen.dk/skole-hjem-
samarbejde/sadan-handterer-du-
forskellige-typer-af-klagende-
foraeldre/4753579  
  
https://www.folkeskolen.dk/folkeskolen-
nr-1-2024-skole-hjem-samarbejde/har-
vi-naet-graensen-for-foraeldrenes-
engagement-i-skolen/4752697  

  

  

Laura fremlagde det samlede survey som er et 

meget flot stykke arbejde, som vi kan arbejde 

videre med i forskellige sammenhænge - både i 

lærerkredsen, SB og ledelsen. 

 

Temaer SB ser som vigtige ud fra survey: 

- Skolehjem samtaler kan være i fokus.  

- Kommunikation mellem skole og 

forældre - brugen af aula – mere ensartet 

kommunikation fra lærer til forældre på 

alle klassetrin. 

- Der ønsker generelt kun en platform til 

kommunikation, men også her er der 

variation mellem aula – meebook 

 Der arbejdes videre med dette punkt omkring, 

hvordan vi kommunikerer. 

Ledelse er igang med en ensretning omkring 

ugeplan i aula og kommunikation – her vil 

survey blive brugt.  

 

Det der blev arbejdet med på visionsdagen 

blandt lærerne omkring forældre kommunikation 

er også et led i dette arbejde.  

 LFN 

 

https://www.zetland.dk/historie/senBrdl7-a81VQ1mQ-7992e
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6. Kontaktforældremøde i april Planlægning og indhold: 

22.4.24 er fremført som forslag, dette blev dato 

der blev holdt fast i. 

LFN sender et forslag til dagsorden til SB, som 

giver feedback og input. 

 

Dato skal formidles ud til alle, dette står SB for 

og ledelsen giver dato til lærerne der kan skrive 

i nyhedsskriv i klasserne. 

  

 LFN 

 

7. Henvendelse fra forældre  

  

 Ingen Alle  

 


